
P R O T O K Ó Ł Nr XV/12 

z sesji Rady Gminy Rypin 

odbytej w dniu 9 lutego 2012 r. 
 

         XV sesja Rady Gminy Rypin odbyła się w dniu 9 lutego 2012 r. o godz. 1200 w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy Rypin i trwała do godz. 1430. 

 

Sesję Rady Gminy Rypin rozpoczęto odśpiewaniem hymnu państwowego. 

 

Do p-ktu 1-ego a 

 Sesji przewodniczył Marek Paweł Śmiechewicz– Przewodniczący Rady Gminy 

Rypin. 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz dokonał otwarcia XV sesji Rady 

Gminy Rypin. Przywitał wójta gminy, radnych, pracowników urzędu oraz pozostałych 

gości. 

Następnie stwierdził, że na ustawowy skład 15 radnych rady gminy w sesji uczestniczyło 

15 radnych.  

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

  

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1/ Janusz Tyburski – wójt gminy, 

2/ Jan Kwiatkowski – sekretarz gminy, 

3/ Marek Tyburski – Starosta Rypiński, 

4/ Piotr Pawłowski – radny Rady Powiatu w Rypinie, 

5/ Ryszard Potwardowski – radny Rady Powiatu w Rypinie, 

6/ Piotr Makowski – radny Rady Powiatu w Rypinie 

7/ sołtysi – według załączonej do protokołu listy obecności, 

8/ Zdzisław Kalksztejn – mieszkaniec miejscowości Starorypin Prywatny, 

9/ Mieczysław Kawałkowski – mieszkaniec miejscowości Dębiany. 

 

Do p-ktu 1-ego b 

            Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu z obrad XIV sesji rady gminy odbytej w dniu 30 grudnia  2011 r.. 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  (15 głosów 

,,za”) przyjęli protokół z XIV sesji. 

  

Do p-ktu 1-ego c       

 Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz przedstawił porządek 

obrad XV sesji rady gminy. Następnie zgłosił wniosek o zmianę porządku poprzez dodanie po 

punkcie 7 jako punkt 8 Przyjęcie planu pracy Komisji rolnictwa i rozwoju Wsi na 2012 rok. 

Wniosek o dodanie jako punkt 9 rozpatrzenie skargi P. Sz. na działalność Wójta Gminy Rypin, 
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złożyła radna Wiesława Sokołowska. Radny Jan Dytrych złożył wniosek o dodanie punktu 10, 

podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na pokrycie wkładu 

własnego na realizację oraz utrzymanie trwałości projektu „Przeciwdziałanie wykluczeniu 

cyfrowemu – eInclusion” realizowanego w ramach programu Operacyjnego Innowacyjna 

Gospodarka 2007 – 2013.   
 Radni w głosowaniu jawnym , bezwzględną większością głosów (15 głosów ,,za”) 

przyjęli w/w wnioski w sprawie zmiany w porządku obrad. 

Radni przyjęli następujący porządek obrad:      

 
1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie  obrad XV sesji rady gminy i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie protokołu XIV sesji rady gminy odbytej w dniu 30 grudnia 2011 r. 

c) przyjęcie porządku obrad XV sesji rady gminy. 

 

2. Uchwalenie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów  alkoholowych  

    oraz przeciwdziałania narkomanii na 2012 rok. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na 2012 rok. 

 

3. Wyrażenie zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości do gminnego zasobu     

    nieruchomości. 

a) opinia komisji,   

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości do gminnego zasobu 

nieruchomości. 

 

4. Wyrażenie zgody na zbycie nieruchomości z gminnego zasobu nieruchomości w drodze  

     bezprzetargowej. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości z gminnego zasobu nieruchomości 

w drodze bezprzetargowej. 

 

5. Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy  

    Rypin w zakresie obszaru położonego we wsi Rakowo, sołectwo Czyżewo. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Rypin w zakresie obszaru położonego w 

miejscowości Rakowo. 
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6. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 rok. 

a) przedstawienie planu pracy Komisji Rewizyjnej, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 rok. 

 

7. Rozpatrzenie skargi. 

a) stanowisko Komisji Rewizyjnej, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi C.Z. na działalność Wójta Gminy 

Rypin. 

 

8. Przyjęcie planu pracy Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi rady gminy na 2012 rok. 

a) przedstawienie planu pracy komisji, 

b) pytania, uwagi. 

 

9. Rozpatrzenie skargi. 

a) stanowisko Komisji Rewizyjnej, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjecie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi P. Sz. na działalność Wójta Gminy 

Rypin. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na pokrycie wkładu  

      własnego oraz utrzymanie trwałości projektu „Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu –  

      eInclusion” realizowanego w ramach programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka  

      2007-2013. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na pokrycie wkładu 

własnego oraz utrzymanie trwałości projektu „Przeciwdziałanie wykluczeniu 

cyfrowemu – eInclusion” realizowanego w ramach programu Operacyjnego 

Innowacyjna Gospodarka  2007-2013. 

 

11. Informacja wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

a) przedstawienie informacji wójta o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym, 

b) pytania, uwagi. 

 

12. Wolne wnioski zapytania, informacje. 

a) zgłaszanie wniosków, pytań, 

b) udzielanie odpowiedzi na zgłoszone wnioski, pytania. 
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13. Zakończenie obrad XV sesji rady gminy. 

 

 Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy zamknął punkt 1 

porządku obrad. 

 

Do p-ktu 2-ego 

 Jan Kwiatkowski – sekretarz gminy przedstawił wniosek w sprawie gminnego 

programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania 

narkomanii na 2012 rok. Poinformował, że podstawą prawna działań związanych z 

rozwiązywaniem problemów alkoholowych jest ustawa o wychowaniu w trzeźwości i 

przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Główną przyczyną nadużywania alkoholu wśród osób 

dorosłych jest bezrobocie. Z danych Powiatowego Urzędu Pracy w Rypinie wynika, że na 

koniec 2011 r. z terenu gminy Rypin było zainteresowanych 487 osób, w tym 88 osób 

posiadało prawo do zasiłku, z tego: 

 kobiety – 322, z prawem do zasiłku 44 

 mężczyźni – 165, z prawem do zasiłku 44. 

W 2011 roku z pomocy społecznej w formie zasiłków okresowych skorzystało z tytułu 

bezrobocia 119 rodzin. Z pomocy materialnej GOPS w Rypinie w okresie analizowanego 

2011 roku z powodu uzależnienia lub nadużywania alkoholu przez co najmniej jednego z 

członków rodziny skorzystały 32 rodziny. Następnie przedstawił zadanie gminnego 

programu , które m.in. podzielone są na: zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i 

rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych od alkoholu i narkotyków, udzielanie rodzinom, w 

których występują problemy alkoholowe pomocy psychospołecznej i prawnej, prowadzenie 

profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej, w szczególności dla dzieci i 

młodzieży w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych, wspomaganie 

działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej rozwiązywaniu 

problemów alkoholowych oraz podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem 

przepisów określonych w ustawie oraz występowanie przed sądem w charakterze 

oskarżyciela publicznego. Źródłem finansowania zadań gminnego programu profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii są środki 

finansowe budżetu gminy pochodzące z opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych. Załącznikiem do programu jest preliminarz wydatków, który 

przedstawia zasady finansowania zadań gminnego programu. Środki zawarte w 

preliminarzu zostały zaplanowane na podstawie ubiegłego raku na kwotę ok. 80.000 zł.  

Dużym zainteresowaniem cieszą się wizyty osób kierowanych przez GOPS w Rypinie z 

Panią psycholog, która przyjmuje raz w tygodniu. W związku z tym, iż zapotrzebowanie 

spotkań z Panią psycholog jest duże zamierza się, aby czyniła to w większym wymiarze 

czasu. Koszty związane z wynagrodzeniem wynosić będą 26.000 zł. 
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Do p-ktu 2-ego a 

 Jadwiga Podgórska – przewodnicząca komisji opieki społecznej i bezpieczeństwa 

publicznego przedstawiła pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Do p-ktu 2-ego b 

Pytania, uwagi zgłosili: 

 

1/Rafał Klatt – radny, zam. Dębiany 

Zgłosił swój przeciw w dofinansowaniu obozu piłkarskiego dla Rypińskiego Klubu 

Sportowego ,,LECH”. Jest to klub zawodowy, a środki finansowe otrzymają piłkarze. Jego 

zdaniem klub powinien ubiegać się o dofinansowanie w drodze konkursu.  

 

2/Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy, zam. Sadłowo 

Poinformował, że popiera program profilaktyki, ale jest również przeciwny 

dofinansowaniu obozu piłkarskiego dla Klubu Sportowego „LECH”. Następnie pytał, czy 

w tym obozie będą uczestniczyć mieszkańcy z terenu gminy Rypin? 

 

3/Wiesława Sokołowska – radna, zam. Balin 

Poinformowała, że Pan sekretarz gminy przedstawił środki zaplanowane na wykonanie 

zadań gminnego programu wynoszą kwotę 80.000 zł. Natomiast preliminarz wydatków 

przewiduje kwotę 90.000 zł. 

 

Odpowiedzi udzielili: 

1/Jan Kwiatkowski – sekretarz gminy 

W nawiązaniu do wypowiedzi radnego Rafała Klatta wyjaśnił, jeśli chodzi o 

dofinansowanie Rypińskiego Klubu Sportowego nie chodzi o piłkarzy ani o grupę 

zawodowców, lecz o trenującą młodzież z terenu gminy. Klub zwrócił się o 

dofinansowanie w kwocie 12.000 zł., na to zadanie preliminarz przewiduje kwotę 2.000 zł. 

Odpowiadając radnej Wiesławie Sokołowskiej poinformował, że zawsze jest tak, że 

wydatki planowane są na kwotę taką jaka jest w roku ubiegłym. Kwota 80.000 zł jest 

kwota przybliżoną. 

 

2/Janusz Tyburski – wójt gminy 

W nawiązaniu do wypowiedzi radnego Rafała Klatta poinformował, że w Rypińskim 

Klubie Sportowym trenuje również młodszy brat radnego oraz, że posiada wykaz osób z 

terenu gminy trenujących w w/w Klubie. 
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Do p-ktu 2-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie uchwałę  

w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

oraz przeciwdziałania narkomanii na 2012 rok. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 12 głosami ,,za” , 3 ,,wstrzymującymi”) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 2 porządku obrad. 

Uchwała Nr XV/71/12 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do p-ktu 3-ego a 

Adam Szalkowski – przewodniczący komisji rolnictwa i rozwoju wsi rady gminy 

przedstawił pozytywną opinię komisji w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości do 

gminnego zasobu nieruchomości położonej w miejscowości Stępowo o pow. 0,0012 ha na 

poszerzenie drogi gminnej Stępowo – Wólka. 

 

Do p-ktu 3-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 3-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie uchwałę  

w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości do gminnego zasobu nieruchomości. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 15 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 3 porządku obrad. 

Uchwała Nr XV/72/12 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do p-ktu 4-ego 

Janusz Tyburski – wójt gminy przedstawił wniosek w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości z gminnego zasobu nieruchomości w drodze bezprzetargowej. Sprzedaż 

nieruchomości o pow. 0,0955 ha położonej w miejscowości Stępowo pozwoli na poprawę 

warunków nieruchomości przyległej, która stanowi własność spółki cywilnej Andrem. 

Umożliwi to również uporządkowanie spraw przy remizie. Firma ta przenosi swoją 

siedzibę na teren gminy. 

 

Do p-ktu 4-ego a 

Adam Szalkowski – przewodniczący komisji rolnictwa i rozwoju wsi rady gminy 

przedstawił pozytywna opinię komisji w tej sprawie. 

 

Do p-ktu 4-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 
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Do p-ktu 4-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie uchwałę  

w sprawie zbycia nieruchomości z gminnego zasobu nieruchomości w drodze 

bezprzetargowej. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 15 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 4 porządku obrad. 

Uchwała Nr XV/73/12 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do p-ktu 5-ego  

Janusz Tyburski – wójt gminy przedłożył wniosek w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Rypin w 

zakresie obszaru położonego we wsi Rakowo, sołectwo Czyżewo. Chodzi o dopuszczenie 

możliwości zabudowy mieszkaniowej. Obecnie w obowiązującym planie istnieje tylko 

zabudowa letniskowa. 

 

Do p-ktu 5-ego a 

Adam Szalkowski – przewodniczący komisji rolnictwa i rozwoju wsi przedstawił 

pozytywną opinię komisji w tej sprawie. Poinformował, że w w/w/ miejscowości nastąpi 

likwidacja dojazdu. 

 

Do p-ktu 5-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 5-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie uchwałę  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Rypin w zakresie obszaru położonego we wsi Rakowo, sołectwo 

Czyżewo. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 15 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 5 porządku obrad. 

Uchwała Nr XV/74/12 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do p-ktu 6-ego 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poprosił radną Wiesławę 

Sokołowską o przedstawienie planu pracy komisji rewizyjnej na 2012 r. i przypomniał 

pozostałym przewodniczącym poszczególnych komisji o przygotowanie planów pracy na 

kolejną sesję rady gminy. 
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Do p-ktu 6-ego a 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca komisji rewizyjnej przedstawiła plan pracy 

komisji na 2012 rok. 

 

Do p-ktu 6-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 6-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie uchwałę  

w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 rok. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 15 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 6 porządku obrad. 

Uchwała Nr XV/75/12 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do p-ktu 7-ego a 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca komisji rewizyjnej przedstawiła stanowisko 

komisji w sprawie skargi złożonej przez Panią C.Z. na działalność Wójta Gminy Rypin, w 

którym stwierdziła zasadność skargi Pani C.Z. dotyczącej nieudzielenia odpowiedzi na 

pismo złożone do wójta gminy.  

Stanowisko komisji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Do p-ktu 7-ego b 

Pytania, uwagi zgłosili: 

 

1/Zygfryd Kowalski – radny zam. Starorypin Prywatny 

Poinformował, że nie zna tematu w/w skargi. 

 

2/Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy zam. Sadłowo 

Wyjaśnił radnemu, iż w odpowiedzi na skargę nacisk co do przedmiotu sprawy kładziony 

jest na prawidłowe stosowanie instrukcji kancelaryjnej. 

 

3/Wiesława Sokołowska – radna, zam. Balin 

W nawiązaniu do w/w skargi wyjaśniła, iż osoba skarżąca złożyła pismo do wójta gminy. 

Pismo złożone przez Panią C.Z. nie zostało odnotowane w dzienniku korespondencji 

wpływającej do urzędu. Odpowiedź na pismo została udzielona w formie ustnej, a nie 

pisemnej.  
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4/Adam Szalkowski – radny, zam. Głowińsk 

Odnosząc się do w/w/ skargi poinformował, że sprawa ta jest znana. Pani C.Z. mieszka na 

piętrze w pałacu w miejscowości Sadłowo i m.in. chodzi też o podłączenie kanalizacji do 

mieszkania. Należy rozważyć jak można dokonać podłączenia kanalizacji. Porą zimową 

nie ma takiej możliwości. 

  

5/Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy, zam. Sadłowo 

Wyjaśnił, że przedmiotem skargi było udzielenie odpowiedzi na pismo złożone przez Panią 

C.Z. wg K.p.a. 

 

Do p-ktu 7-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie uchwałę  

w sprawie rozpatrzenia skargi C.Z. na działalność Wójta Gminy Rypin. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 14 głosami ,,za” 1 ,,wstrzymującym” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 7 porządku obrad. 

Uchwała Nr XV/76/12 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do p-ktu 8-ego 

Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy poprosił przewodniczącego 

komisji rolnictwa i rozwoju wsi rady gminy Adama Szalkowskiego o przedstawienie planu 

pracy komisji na 2012 rok. 

 

Do p-ktu 8-ego a 

Adam Szalkowski – przewodniczący komisji rolnictwa i rozwoju wsi przedstawił plan 

pracy komisji na 2012 rok, stanowiący załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Do p-ktu 8-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz zamknął punkt 7 porządku obrad 

oraz zarządził 10 minut przerwy w obradach. 

 

Po przerwie. 

 

Na salę obrad przybył Pan Mieczysław Kawałkowski – mieszkaniec miejscowości 

Dębiany. 
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Do p-ktu 9-ego a 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca komisji rewizyjnej rady gminy  przedstawiła 

stanowisko komisji w sprawie skargi złożonej przez Pana P. Sz. na działalność Wójta 

Gminy Rypin, w którym stwierdziła bezzasadność skargi Pana P. Sz. 

 

 Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy prosił o uwagę nad 

omawianą sprawą, ponieważ Państwo radni będą podejmować uchwałę w/w sprawie. 

 

W ramach wyjaśnień przewodnicząca komisji poinformowała, że Pan P. Sz. złożył skargę 

w sprawie eksmisji z mieszkania oraz zatajenia faktu  jego niepełnosprawności. Komisja 

zapoznała się z przedłożonymi materiałami. W dokumentacji znajduje się zaświadczenie 

lekarskie złożone przez Skarżącego świadczące o tym, że leczy się psychiatrycznie. 

Zaświadczenie zostało przedłożone wraz z dokumentacją do Sądu Rejonowego w Rypinie. 

Mimo składania korespondencji do urzędu w/w nie przedłożył orzeczenia o stopniu 

niepełnosprawności, na które powołał się w skardze. Ponadto Pan P. Sz. nie odbierał 

dokumentacji kierowanej ze strony urzędu. Komisja uznała, że nie będzie dyskutować nad 

prawomocnym wyrokiem Sądu. 

Stanowisko komisji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Do p-ktu 9-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 9-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie uchwałę  

w sprawie rozpatrzenia skargi P. Sz. na działalność Wójta Gminy Rypin. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 15 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 9 porządku obrad. 

Uchwała Nr XV/77/12 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do p-ktu 10-ego 

Jan Kwiatkowski – sekretarz gminy przedstawił wniosek w sprawie zabezpieczenia 

środków finansowych na pokrycie wkładu własnego na realizację oraz utrzymanie 

trwałości projektu „Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu – eInclusion” realizowanego 

w ramach Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka 2007 – 2013. Poinformował 

również, że projekt uchwały przedstawiany był na posiedzeniu komisji budżetowej rady 

gminy. Realizacją projektu zajmuje się Urząd Marszałkowski Województwa  Kujawsko – 

Pomorskiego. Celem udzielenia wsparcia jest likwidowanie wykluczenia cyfrowego na 

terenie województwa kujawsko – pomorskiego, poprzez zapewnienie dostępu do Internetu 

mieszkańcom. Program dotyczy osób indywidualnych korzystających z pomocy 
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społecznej, dzieci uczących się, których rodziców często nie stać na zakup sprzętu 

komputerowego oraz osoby z orzeczeniem o niepełnosprawności w stopniu umiarkowanym 

lub znacznym. Projekt realizowany będzie na terenie gminy Rypin i będzie obejmował 10 

gospodarstw domowych. Na liście rezerwowej wytypowanych jest 13 rodzin. Koszt 

projektu wynosi 101.000 zł. z czego 50 % wsparcia dofinansowane zostanie ze środków 

unijnych. Okres realizacji całego projektu będzie trwał 3 lata, a okres zachowania trwałości 

wyniesie 5 lat. Łączny wkład gminy Rypin w realizację zadania wyniesie 21.647,11 zł. 

przez okres 8 lat. W dniu 26 stycznia 2012 r. do wójta gminy wpłynęło pismo z Urzędu 

Marszałkowskiego o podjęcie uchwały,  która  umożliwi zarezerwowanie środków w 

budżecie gminy oraz zawarcie stosownego porozumienia pomiędzy Urzędem 

Marszałkowskim a gminą Rypin. Wójt gminy prezentuje również wyżej przedstawiony 

wniosek.  

 

Do p-ktu 10-ego a 

Pytania, uwagi zgłosili: 

 

1/Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy, zam. Sadłowo 

W nawiązaniu do w/w sprawy poinformował, ze zasadność projektu jest prawidłowa, 

kwota nie jest wysoka, ale czy nie będzie problemu z wyłonieniem nazwisk osób, które 

będą mogły ubiegać się o wsparcie? 

 

2/Rafał Klatt – radny, zam. Dębiany 

Pytał o listę rezerwową. 

 

3/Wiesława Sokołowska – radna, zam. Balin 

Pytała, co stanie się w przypadku gdy np. rodzina uzyska większe kryterium dochodowe? 

 

Odpowiedzi na pytania udzielił: 

1/Jan Kwiatkowski – sekretarz gminy 

W odpowiedzi na w/w/ pytania poinformował, że aby ubiegać się o wsparcie 

wnioskodawcą musi być osoba pełnoletnia korzystająca z pomocy społecznej oraz musi 

spełniać następujące warunki: 

a) w ciągu 12 miesięcy od dnia złożenia wniosku o udzielenie wsparcia w Urzędzie 

Marszałkowskim, skorzystał ze świadczeń przyznanych w ramach pomocy 

społecznej i spełnia kryterium dochodowe upoważniające do otrzymania wsparcia w 

ramach systemu pomocy społecznej na dzień złożenia wniosku o udzielenie 

wsparcia; 

b)  posiada co najmniej jedno dziecko, które realizuje obowiązek szkolny (nie później 

jednak niż do ukończenia szkoły ponadgimnazjalnej ); 
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c) nie posiada komputera dostępu do Internetu bądź posiada komputer, a nie posiada 

dostępu do Internetu. 

GOPS w Rypinie wytypował 13 rodzin zgodnie z porozumieniem, które zostanie zawarte z 

Urzędem Marszałkowskim. Jeżeli chodzi o zwiększenie dochodu lub przeprowadzkę 

rodziny to sprzęt komputerowy pozostaje, a stawkę dochodu uwzględnia się na dzień 

podpisania umowy. 

 

Do p-ktu 10-ego b 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie uchwałę  

w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na pokrycie wkładu własnego na 

realizację oraz utrzymanie trwałości projektu „Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu – 

eInclusion” realizowanego w ramach programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka 

2007 – 2013. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 15 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 10 porządku obrad. 

Uchwała Nr XV/78/12 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do p-ktu 11-ego a 

Janusz Tyburski – wójt gminy przedstawił następującą informację o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym: 

 dokonano remontu budynku socjalnego w miejscowości Puszcza Rządowa. 

Wszelkie naprawy wykonane zostały na kwotę 7.000 zł, 

 wymiana pieca c.o. w Szkole Podstawowej w Sadłowie, którego wykonawcą jest 

firma Pana Tomasza Rejsa, 

 zlikwidowano stare szamba przy Gimnazjum w Kowalkach oraz dokonano 

spoinowania pęknięć na elewacji budynku szkoły, 

 wykonano 2 kosze do śmieci przy Szkole Podstawowej w Stępowie, 

 pomalowano korytarz w szkole Podstawowej w Borzyminie, w miesiącu kwietniu 

odbędą się uroczystości zawiązane z nadaniem imienia szkole oraz odsłonięciem 

tablicy pamiątkowej Pani Janiny Podgórskiej, 

 w związku z wymogami p.poż. rozpoczęty został remont sali konferencyjnej, 

polegający na usunięciu starej boazerii, 

 nawieziono piasek i sól na drogi, 

 naprawa zjazdu z drogi powiatowej w miejscowości Stawiska, koło Pana Olwerta, 

 wycięto krzewy w miejscowości Głowińsk, 

 naprawiono znaki drogowe na terenie gminy, 

 pocięto drzewo na klocki, prace te wykonują osoby mające wyrok sądowy, 

 usunięto awarię w przepompowni ścieków, 
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 dokonano remontów pomieszczeń w miejscowości Marianki dla p. Betlejewskiej 

oraz montażu instalacji wodnej w 6 mieszkaniach, 

 naprawiono zerwany przepust w miejscowości Rusinowo koło Pana Witkowskiego, 

 firma ,,Cerber” przenosi lokalizację do miejscowości Zakrocz, 

 4 lutego 2012 r. uczestnictwo w halowym turnieju piłki nożnej dziewcząt 

organizowanym m.in. przez gminę Rypin. W turnieju uczestniczyła drużyna z 

Bydgoszczy, w której grają 3 absolwentki z Gimnazjum w Kowalkach. Na turnieju 

tym podpisano umowę partnerską pomiędzy KKP w Bydgoszczy, a Gimnazjum w 

Kowalkach, 

 27 lutego 2012 r. uczestnictwo w zebraniu B.S. w Brodnicy. Gmina Rypin jest 

klientem banku, 

 uczestnictwo w Balu Radości zorganizowanym dla osób niepełnosprawnych przez 

PCPR w Rypinie oraz GOPS, który odbył się Zespole Szkół w Nadrożu, 

 uczestnictwo w spotkaniach OSP, 

 w trakcie zebrań wiejskich, które miały miejsce w ubiegłym roku opracowane i 

wykonane zostały wnioski zgłaszane przez mieszkańców. Poprosił o zgłaszanie 

potrzeb organizacji zebrań wiejskich, 

 uczestnictwo w spotkaniu Związku Gmin Rypińskich. Tematem spotkania była 

budowa schroniska dla zwierząt, są plany sporządzenia kosztorysu wykonawczego. 

 

Do p-ktu 11-ego b 

Pytania, uwagi zgłosili: 

1/Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy, zam. Sadłowo 

Poprosił o przedstawienie informacji dotyczącej korzystania dzieci z terenu gminy z 

basenu. 

 

2/Marzena Zdrojewska – inspektor urzędu gminy 

W nawiązaniu do w/w pytania poinformowała, że dzieci ze szkół podstawowych korzystają 

z wyjazdów na basen dosyć często. Szkoły Podstawowe w Sadłowie, Stępowie  

i Borzyminie raz w tygodniu, Starorypin i Zakrocz co drugi tydzień. W Gimnazjum w 

Kowalkach zorganizowany był jeden wyjazd dla osób chętnych. Możliwości wyjazdu są 

ograniczone, gdyż uczniowie obowiązkowo muszą wyjeżdżać do Muzeum, zakładów 

pracy, oczyszczalni ścieków itp. z uwagi na realizację programu nauczania. Gimbus dla 

Gimnazjum jest do dyspozycji w godz. od 830 - 1230, nie wchodzi również w grę wyjazd na 

basen w ostatnich godzinach lekcyjnych. 

 

3/Marek Paweł Smiechewicz – przewodniczący rady gminy, zam. Sadłowo 

Pytał, czy w okresie ferii było zainteresowanie wyjazdami dzieci na basen? 
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4/Marzena Zdrojewska – inspektor urzędu gminy 

Odpowiadając przewodniczącemu rady gminy wyjaśniła, że nie było zbyt dużego 

zainteresowania wyjazdami na basen. W tym roku zostanie zastosowana trochę inna forma 

ferii, będą to wyjazdy dla chętnych uczniów do Kina w Rypinie. 

 

5/Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy, zam. Sadłowo 

Poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 

przez gminę Rypin za 2011 rok. Łączne wydatki poniesione w roku 2011 na 

wynagrodzenia wyniosły kwotę 3 253 10,42 zł. 

 

Do p-ktu 12-ego a  

W wolnych wnioskach głos zabrali: 

1/Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy, zam. Sadłowo 

Poinformował sołtysów, że zwrot podatku akcyzowego przyspieszony jest o miesiąc. 

Informacji o terminie składania dokumentów można uzyskać w urzędzie gminy u Pana 

Wiesława Skoniecznego, na stronie internetowej urzędu oraz w AR i MR. Przypomniał 

radnym gminy o terminie składania oświadczeń majątkowych wraz z rozliczeniem 

rocznym PIT.  

 

2/Jan Pankowski – wiceprzewodniczący rady gminy, zam. Marianki 

Skierował prośbę do sołtysów o zwrócenie uwagi sąsiadom na zaorywanie rowów. 

 

3/Wiesława Sokołowska – radna, zam. Balin 

Podziękowała wójtowi gminy za udział w zebraniu wiejskim. W nawiązaniu do ustaleń 

podjętych na zebraniu pytała o sprawę oświetlenia w Balinie? 

 

4/Mariusz Żytowiecki – sołtys sołectwa Stawiska 

Poprosił wójta gminy o informację w sprawie organizacji zabaw w świetlicach wiejskich. 

  

5/Anna Świerczyńska – sołtys sołectwa Starorypin Prywatny 

Zgłosiła problem wałęsających się psów u niektórych mieszkańców. 

 

6/Jan Gadomski – sołtys sołectwa Nowe Sadłowo 

Poinformował, że informacja o zwrocie podatku akcyzowego dotarła zbyt późno do 

sołtysów i mieszkańców. Powinna była być ogłoszona co najmniej z miesięcznym 

wyprzedzeniem. 
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7/Zdzisław Kalksztejn – mieszkaniec wsi Starorypin Prywatny 

Pytał o realizację uchwały budowy drogi (600 metrów) w miejscowości Starorypin 

Prywatny.  Poinformował, że wniosek w sprawie budowy w/w drogi, podjęty przez radę 

gminy poprzedniej kadencji przedstawił mu były radny Jerzy Wilandt. 

 

8/Marek Tyburski – Starosta Rypiński 

Złożył podziękowania za  zaproszenie na sesję rady gminy, które zawsze otrzymywał ze 

strony gminy Rypin. Podziękował również za poparcie w obronie likwidacji Wydziału 

Ksiąg Wieczystych w Sądzie Rejonowym w Rypinie. Minister Sprawiedliwości Jarosław 

Gowin przyrzekł na spotkaniu, że niezależnie od tego co się stanie to będzie istniał 

Wydział Ksiąg Wieczystych, Wydział Cywilny i Karny. Następnie przedstawił informacje: 

 Związek Powiatów wystąpił z propozycją do Ministra o nazwę Sądu Powiatowego. 

Następnie poinformował, że droga Rypin – Kowalki będzie realizowana w ramach 

NPPDL. Mimo dużej ilości powiatów, które brały udział w dofinansowaniu powiat 

rypiński uklasyfikował się na 6 pozycji. Cztery powiaty otrzymały dodatkowe 

punkty z racji tej, że były powiatami powodziowymi, 

 podziękował radej Wiesławie Sokołowskiej za uczestnictwo w spotkaniach rady SP 

ZOZ. Do końca czerwca planowane jest ukończenie budowy i remontu całego 

szpitala (bloki operacyjne, sale chorych). Udział powiatu w w/w zadaniu wynosi 3,5 

mln. zł. Poradnie znajdujące się na niektórych wioskach zostały sprzedane a środki 

finansowe przekazane na remont szpitala. Za dofinansowanie 2,5 mln. zł 

pobudowany zostanie do końca przyszłego oddział rehabilitacji ( 20 łóżek ) wraz ze 

sprzętem,  

 od września 2012 r. nie będzie już naboru do szkół ponadgimnazjalnych. Często 

bywa tak, że młodzież nawet po ukończeniu studiów nie ma pracy. W dalszym ciągu 

rośnie też zapotrzebowanie na mechaników czy spawaczy. W związku z tym jest 

potrzeba wzmocnienia szkolnictwa zawodowego. Funkcjonować będą tylko szkoły 

zawodowe. Będą zwolnienia w powiecie jak i również w gminie nastąpią 

ograniczenia, 

 powiat rypiński przystąpił do Związków Powiatów Polskich. Głównym założeniem  

jest wprowadzenie elektronicznej geodezji i kartografii. Jest szansa na otrzymanie 

przez Związek Powiatów dofinansowania na w/w zadanie. Powiat rypiński 

potrzebowałby na realizację tego zadania około 3 mln. zł., 

 podziękował wójtowi gminy oraz GOPS w Rypinie za pomoc w realizacji Balu 

Radości, który odbył się w Zespole szkół w Nadrożu, 

 w nawiązaniu do hali sportowej i basenu zaproponował, aby poszukać jakiegoś 

rozwiązania, aby dzieci z Gimnazjum mogły z niego korzystać. Jeden dzień 

przeznaczony jest dla dzieci z terenu gminy Rypin. Poinformował również, że mówił  

Dyrektorowi aby plan był dostosowany również dla dzieci z terenu gminy, aby 

mogły korzystać z basenu, 



16 

 

 przedstawił statystykę szkół pod względem poziomu nauczania. 

 

9/Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy, zam. Sadłowo 

Podziękował Staroście Rypińskiemu Panu Markowi Tyburskiemu za przekazanie 

informacji oraz obecność na sesji rady gminy. 

 

10/Mieczysław Kawałkowski – mieszkaniec miejscowości Dębiany 

Przywitał wszystkich obecnych na sesji. Następnie poinformował, że od jego nieobecności 

minęły już 2 miesiące, nie uległa również zmianie sytuacja w dziale opieki społecznej, nie 

ma też żadnych informacji o przebiegu kontroli. Nowe powstałe fakty uzgadniane są z 

przez SKO, Sąd. Pracownicy opieki społecznej postępują tak jak postępowali wcześniej. 

Nikogo też nie martwi sytuacja w jakiej żyją ludzie, patologią w rodzinach. O gminie nie 

chce również pisać redakcja tygodnika Czasu Rypina. 

 

11/Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy, zam. Sadłowo 

Wyjaśnił Panu Mieczysławowi Kawałkowskiemu, że kwestia redakcji Czasu Rypina nie 

jest tematem w/w sprawy.  

 

12/Mieczysław Kawałkowski – mieszkaniec miejscowości Dębiany 

W nawiązaniu do swojej wypowiedzi poinformował, że społeczeństwo nie zna przebiegu 

kontroli nad pismem złożonym przez niego do rady gminy. Stwierdził, że gdyby komisja 

zajęła się szczegółowym zbadaniem środków wydatkowanych przez GOPS z lat 2007 – 

2012. Pracownik socjalny będąc na wizycie poinformował, że decyzja komisji nie ulegnie 

zmianie.  Nowym faktem jest uchylenie decyzji kierownika GOPS przez SKO. Następnie 

oświadczył, że pracownik socjalny przyjeżdża z wizytą z Policją, w uzasadnionym celu i 

nie wie czy decyzję taką podejmuje wójt gminy, czy też kierownik GOPS. Zaznaczył, że 

Policja nie będzie miała prawa wstępu wraz z pracownikiem socjalnym.  

 

13/Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy, zam. Sadłowo 

Nie udzielił głosu Panu Mieczysławowi Kawałkowskiemu. 

Poprosił o zabranie głosu Pana Ryszarda Potwardowskiego. 

 

14/Ryszard Potwardowski – radny Rady Powiatu w Rypinie 

Poinformował, że powiat zakupił koparkę do oczyszczania rowów. Następnie nawiązał do 

budowy dróg, bo jest to najważniejszą sprawą. Należy pozyskiwać jak najwięcej środków 

na te inwestycje. 
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Do p-ktu 12-ego b  

Odpowiedzi na wolne wnioski udzielili: 

1/Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy, zam. Sadłowo  

Odnosząc się do Pana Mieczysława Kawałkowskiego wyjaśnił mu, że niepokojącym jest 

fakt stwierdzony przez niego, iż nie ma rozpatrzenia złożonej skargi. Informowanie, iż w 

tej sprawie nic się nie dzieje uważa, że nie jest słusznym stwierdzeniem.  Poinformował 

Pana Kawałkowskiego, że jeśli uczestniczyłby w obradach dzisiejszej sesji od początku 

zauważył by fakt, że Komisja Rewizyjna oprócz jego sprawy miała do rozpatrzenia jeszcze 

inne skargi. Komisja Rewizyjna składa się z 3 osób i nie jest możliwe rozpatrzenie 

wszystkich spraw na jednym posiedzeniu. W trakcie załatwiania spraw obowiązują również 

przepisy K.p.a. Przed wyjaśnieniem sprawy nie zajmuje się stanowiska świadczącego o jej 

rozstrzygnięciu. Poinformował Pana Kawałkowskiego, że zostanie również zaproszony na 

posiedzenie komisji w celu udzielenia swoich wyjaśnień. 

 W nawiązaniu do wypowiedzi sołtysa Jana Gadomskiego wyjaśnił, że wystąpił do 

urzędu gminy o rozpowszechnienie informacji w sprawie zwrotu podatku za akcyzę Z 

informacji jakie posiada referat rolnictwa sukcesywnie rozdawał stosowne materiały w tej 

sprawie. 

 

2/Wiesława Sokołowska – radna, zam. Balin 

Odniosła się również do wypowiedzi Pana Mieczysława Kawałkowskiego informując go o 

tym, że jest radną członkowie komisji również. Praca komisji odbywa się na posiedzeniach, 

a nie w codziennym ośmiogodzinnym trybie pracy. Od 14 grudnia komisja do chwili 

obecnej odbyła 5 posiedzeń w związku ze złożonymi skargami. Jeśli chodzi o zarzuty 

przedstawiane przez Pana Mieczysława Kawałkowskiego uznała, że Policja jest po to by 

być świadkiem w sprawie. Komisja nie zajęła żadnego stanowiska w sprawie skargi 

złożonej przez Pana Mieczysława Kawałkowskiego. Poinformowała go również, że będzie 

wnioskowała o zakup dyktafonu dla GOPS celem nagrywania rozmów. 

 

3/Janusz Tyburski – wójt gminy udzielił odpowiedzi: 

- radnej Wiesławie Sokołowskiej w sprawie oświetlenia w miejscowości Balin. Chodzi o 

powstanie 5 punktów świetlnych. Sprawa jest w toku. Trwają wyjaśnienia pod względem 

formalno – prawnym.  

- sołtysowi Mariuszowi Żytowieckiemu w sprawie  organizacji imprez w świetlicach 

wiejskich. Obiekty, które zostały wyremontowane ze środków unijnych ustawowo nie mają 

możliwości organizacji wesel i innych imprez o charakterze komercyjnym przez okres 

siedmiu lat. Obiekty mogą być użytkowane na np. na realizację zabaw tanecznych dla 

mieszkańców gminy, spotkań. Szereg różnych spotkań w świetlicach planuje pracownik 

urzędu Pan Adama Łapkiewicz. 
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- sołtysowi Annie Świerczyńskiej w sprawie psów. Nie wiadomo jest kto jest właścicielem 

tych zwierząt. Rozwiązaniem też nie jest tak do końca budowa schroniska, która jest brana 

pod uwagę na spotkaniach ZGR. 

- sołtysowi Janowi Gadomskiemu w sprawie informacji o podatku za akcyzę wyjaśnił, że 

najlepszą formą przekazania informacji jest droga elektroniczna. Jeśli sołtysi są chętni, to 

można rozważyć ten problem. 

W nawiązaniu do sprawy oczyszczania rowów przypomniał, że w roku ubiegłym został 

oczyszczony długi odcinek rowu w miejscowości Sadłowo, we współpracy z powiatem, 

GSW oraz rolnikiem Panem Pestą. Droga ta nie była by w takim stanie w jakim jest teraz. 

Następnie zadeklarował współpracę ze swojej strony w sprawie oczyszczania rowów. 

 

Do p-ktu 13-ego 

Przewodniczący rady gminy – Marek Paweł Śmiechewicz podziękował za udział w 

obradach  i na tym zamknął obrady XV sesji Rady Gminy Rypin. 

  

 

      Protokołowała                                                        Przewodniczący Rady  

                                

    Agnieszka Liszewska                                             Marek Paweł Śmiechewicz 

   sekretarka urzędu gminy 
 

 


